
5. SZÁM

Közmeghallgatás- Nyílt Fórum a Közügyekről
• Az önkormányzati törvény előír

ja, hogy minden településen évente 
legalább egyszer közmeghallgatást 
kell tartani. A vasszécsenyi képviselő
testület e kötelezettségének 1998. jú
nius 3-án tett eleget.

• 19 órára szólt a meghívás a Pol
gármesteri Hivatal nagytermébe. Na
gyon gyér volt az érdeklődés. A hi
vatalból jelenlévőkön kívül mindösz- 
sze 13 személy jelent meg: érdeklő
dött az önkormányzati-testület mun
kájáról Érthetetlen ez az érdektelen
ség, amely nem először tapasztalható 
községünkben. Varga Dezső polgár
mester beszámolt az előző közmeg
hallgatás óta eltelt időszakban végzett 
önkormányzati munkáról, valamint az 
1998 évi gazdálkodási és fejlesztési 
feladatokról, majd válaszolt a hozzá
szólásokra, kérdésekre. Beszámolójá
nak első részében az 1997. évi gaz
dálkodásról adott tájékoztatást, ami
kor a költségvetés főösszege kiadási 
és bevételi oldalon 68.5 millió Ft 
volt. A pénzmaradvány 8.5 millió 
volt, ebből 3.6 millió van értékpapír
okba fektetve. Ismertette a megkez
dett és befejezett felújítási munkák 
jellemző adatait: az orvosi rendelő és 
lakás felújításának költsége 1.7 mil
lió. Nagyobb volumenű lett a felújítás 
a tervezettnél. A közvilágítás fejlesz
tésének tervezett munkái befejeződ
tek, de idén folytatódik: a Táncsics 
utcai út kanyar és a Fasor utca világí
tási korszerűsítésére kerül sor.

• 9-ről 14-re nőtt az építéshatósági 
társulás társult községeinek száma.

• Az 1998-as költségvetés és a 
gazdálkodási feladatok ismertetésével 

folytatta a beszámolóját. Az 8.5 mil
liós pénzmaradványból idén 5 millió 
kerül felhasználásra. Az éves költ
ségvetés főösszege 82 millió Ft. Az 
egészségügyi szolgálat költségvetése 
4.9 millió Ft. Ez az összeg a tb támo
gatásból kijön. Anya- és gyermekvé
delmi szolgálat tervezett kiadásai: 1.4 
millió Ft. A körjegyzőség költségve
tése 9 millió Ft, ebből állami támo
gatás 2.5 millió Ft.

• Az általános iskola fenntartására 
megállapodást kötött a fenntartó 3 
önkormányzat. Csempeszkopács a 
normatíván felüli összeggel nem járul 
hozzá a működtetéshez. Az iskolában 
komoly felújítási munkák lesznek. Az 
ablakok cseréje, a palafedés cserépfe
désre váltása fog megtörténni. A ter
vezett felújítások költségeinek döntő 
részét pályázatokon elnyert pénzek
ből állják. Az óvoda 18.5 milliós 
költségvetéssel gazdálkodik. A gyer
mekjóléti szolgálat működtetéséhez 
pályázat útján nyert 800 000 Ft egy 
évre megoldja a működtetést.

• A Szombathely-Kám kerékpárút 
megépítése tervezett feladata az érin
tett községeknek. A tervezési költsé
gekre pályázaton nyertek 2 250 000 
Ft-ot, saját erőforrásból 1 060 000 Ft 
szükséges. Meg kell oldani a követ
kező időszakban a kerékpárúira a fa
lurészekből a közvetlen rácsatlako
zást.

• A kábeltévé rendszer fejlesztése 
a villanyoszlopokra helyezésével 
történik, ugyanis a működési zavart 
nagyrészt a padlásokon átvezető ká
belekre szabálytalanul rácsatlakozó 
lakosok okozták.

•A lipárti templom felújítása fo
lyamatban van. A tetőszerkezet teljes 
cseréje befejeződött, most a torony 
felújítása kerül sorra. A költségekre 
az önkormányzat 1 millió Ft hozzájá
rulást adott, de hathatós a lakosság 
által adott pénzügyi hozzájárulás is. A 
tető felújításához a püspök úr is hoz
zájárult.

• Továbbra is támogatja az ön
kormányzat a sportkört. 1 millió Ft-ot 
adunk részben a futballcsapat, rész
ben a tömegsport támogatására. Az 
önkormányzat az öltöző felújítását 
anyagilag is segíti.

• Végül különfélékben az alábbi
akról adott tájékoztatást:
- az 1. osztályban a kért csoportbon
tást nem tudja vállalni az önkormány
zat, mert a pedagógusbérre, tanterem
re, rezsire nem tud pénzt biztosítani.
- orvosválasztásra még nem, hanem 
egy héten belül kerül sor
- a hulladék-elhelyezés problémás a 
kukás szemétgyűjtés ellenére is, en
nek megoldására további intézkedé
sek szükségesek.

• A fogászati ellátás igénybevé
teléhez az önkormányzatnak lakoson
ként 150Ft-ot kell befizetnie.

• A munkaerőhelyzetről: multina
cionális cégek keresnek dolgozókat a 
környező falvakban.

• A vasszécsenyi magtárépület 
felújításáról már hírt adtunk, tervei 
vannak vele az önkormányzatnak.

Folytatás a 2. oldalon

VaSSZécSCH vi l ;



• A mostani helyzet az, hogy a mondotta, hogy már régóta leszakad-
leljes tulajdonjogot meg kell szerezni va lóg a redőnye. A polgármester el- 
ahhoz, hogy a felújításhoz támogatást mondja, hogy felfigyeltek rá, de nem 
kaphasson az önkormányzat tudnak a lakásba bejutni, mert a lak-

• A beszámolót követően beszél- -bért ugyan fizető, de jelenleg Buda- 
getésre került sor. A jelenlévők kér- "pesten tartózkodó Pungor Hajnalka 
deztek, a polgármester azonnal adta a bérlőnél van a kulcs.
választ: • Ezután kötetlen beszélgetéssel
- Biró László lipárti lakos telekvá- folytatódott a program: érdekelte a
sárlási ügye intézésének gyorsítását jelenlévőket az orvosválasztás. Meg
kérte a polgármestertől, aki a mielőb- tudhatták, hogy egy héten belül tár- 
bi ügyintézésre ígéretet tett gyalnak az érdekelt önkormányzatok.
- Egy vasszécsenyi lakos a pedagó- 5 pályázó közül 1 férfi és 4 nő adta be 
gus szolgálati lakás állapotáról el- pályázatát. Az első tárgyalás, meg

hallgatás időpontja: 1998. június 9-e 
volt.

• Érdeklődtek a közbiztonságról; 
javasolták, hogy az orvosválasztás 
folyamán a képviselők hallgassanak 
meg szakértőt, mielőtt döntenek.

• A közbiztonságra jellemző, hogy 
a statisztika szerint romlott a helyzet. 
1997-ben megduplázódott az 1996- 
hoz képest a bűncselekmények és 
vétségek száma. Nézzük a statisztikai 
adatokat!

Lopás Betörés Személy elleni bűncselekmény Közlekedési vétség Közrend elleni vétség Összesen
1996 7 3 - 2 3 15
1997 27 1 - 2 - 30

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK - KÖZLEMÉNYEK

• Közöljük a Tisztelt lakossággal, hogy a lipárti 
községrészen a tsz istálló melletti rétet Németh Imre 
vasszécsenyi vállalkozó megvásárolta, így az saját 
Tulajdonát képezi, kivéve a réten átvezető beton la
pokból készített járdát.
Betörtek a lipárti templomba

• A templomtorony tatarozásához felállított áll
ványon át jutott(ak) betöró(k) a toronyba, onnan a 
kórusra. Hósugárzót és falilámpát loptak el, de a ve
zetékek letépésével rongálást is elkövettek.

• 1998. május 24-én, a parlamenti választások 2. 
fordulóján kissé emelkedett a választópolgárok akti
vitása. Mindenki tudja már az eredményeket, mégis

szükségesnek tartjuk, hogy közöljük községünk választópol
gárainak szavazatmegoszlását.

• Vasszécsenyben a szavazásra jogosultak száma 638 fö, 
ebből szavazott 392 fo, ami 61.4%-os részvételt jeleni (az el
ső fordulóban 58.2% volt)

• Lipárton 386 szavazásra jogosult választópolgárból 248- 
an adták le voksukat. Ez 64.2%-os részvételt jelent, (az első 
fordulóban 57.8% volt)

Vasszécseny
Szavazatok száma 248 392
Érvényes szavazat 245 389
Rácskay Jenőre szavazott 14 (5.71%) 7 (1.79%)
Sági Józsefre szavazott 136(55.51%) 222 (67.06%)
Simon Józsefre szavazott 95 (38.77%) 160 (41.13%)

KözségiHírek
• Az orvosi rendelő és lakás fel

újítása sikeresen befejeződött és így 
megújult környezetben fogadja az új 
orvost és a betegeket. A védőnői ta
nácsadó épületének felújításához 1.1 
millió Ft szükséges. Az önkormány
zat a 600 ezer Ft-os önrész vállalása 
mellett 500 ezer Ft-ot nyert pályázati 
úton. A felújítási munkálatok már 
megkezdődtek, így többek között sor 
kerül a külső és belső burkolatok cse
réjére is. A külső, vakolási munkála
tokat a TENDER Kft végzi

• Eljárt az idő a régi vasszécsenyi 
buszvárók felett is, ezért az önkor
mányzat képviselő-testülete bele
egyezett az elöregedett buszvárók le
bontásába és helyettük új, esztétikus 
váróhelyiségek építésébe. A bontás
hoz és az építéshez szükséges enge
délyek már az önkormányzat birtoká
ban vannak, ennek megfelelően 
Lipártban már meg is kezdődtek a 
bontási munkálatok. Az önkormány
zat a kivitelezést saját erőből tervezi, 
az önkormányzat fizikai dolgozóinak 
segítségével Az egységes falukép ki
alakításának érdekében az újonnan 
építendő buszvárók kialakítása meg
egyezik a vasszécsenyi orvosi rende

lőnél lévő váróhelyiséggel. A tervek 
szerint még az idén valamennyi, az 
országút mellett lévő buszváró lecse
rélésre kerül.

• Befejeződött a lipárti templom 
tetőcseréje és a már áll az állványzat 
a további munkálatokhoz, melyeket a 
Műemléki Felügyelőség a napokban 
engedélyezett. A Felügyelőség elfo
gadta a már kész tetőszerkezetet is.

• A VÍV Kastélyszálló, a helyi 
termelőszövetkezet és az önkormány
zat közös munkával lebontotta a Tán
csics Mihály utcai balesetveszélyes 
betonkerítés.



• Az óvodában a második félév 
farsangi vigasságokkal kezdődött. A 
gyerekek ötletes jelmezekbe öltöztek, 
táncoltak, versenyeztek. A Szülői 
Munkaközösség az iskolával karöltve 
a felnőtteknek bált -szervezett 
Tanakajdon, mely nagyon jól sikeriilt, 
a szülők és a pedagógusok közvetlen 
szórakozást teremtettek. A rendez
vény megszervezéséért köszönetét 
mondunk az óvodai és az iskolai SzM 
tagoknak. Márciusban a 3 csoport 
közösen ünnepelte nemzeti ünnepün
ket. Az ünneplőbe öltöztetett gyere
kek verseket, énekeket adtak elő.

• Áprilisban egészségnevelési na
pot tartottunk. • Videofilmei vetítet
tünk, Bertók Tibomé védőnő bemu
tatót tartott az egészséges fogápolás
ból, tisztálkodásból; zöldségtálat, 
gyümölcssalátát készítettünk, melye
ket közösen elfogyasztottunk. Végül 
gyümölcsből, zöldségekből érdekes 
figurákat készítettünk.

• A gyerekek nagy izgalommal 
készültek Húsvétra. Minden csoport 
türelmetlen keresgélés után megta
lálta ajándékát az udvaron.

• Mozgáskultúra fejlesztésre pá
lyázatot nyert pénzből úszást szer
veztünk a nagycsoportosok részére, 
mely április hónapban történt.

• Tovább folytatódott a zenés tor
na a gyermekek mozgáskoordináció
jának, mozgáskultúrájának fejlesztése 
céljából.

• Anyák Napján az édesanyákat 
verssel, vidám dalokkal köszöntöttük. 
Május végén a nagycsoportosok évzá
ró műsorral búcsúztak az óvodai 
élettől.

• Takarítási szünetet tartunk 
1998. augusztus 3-tól 23-ig. Ekkor 
az intézmény zárva lesz!

• Társadalmi munkáért és egyéb 
segítségnyújtásért köszönettel tarto
zunk a termelőszövetkezetnek, Szalai 
Gyulának, Pammer Istvánnak, 
Ulreich Nándornak, Horváth Zoltán
nak, Kovács Zsoltnak, Kiss Ernőnek, 
Ferencz Sándornak és Szakács Dé- 
nesnek.

Óvodai hírek
Köszönjük a lehetőséget!

• Ezúton szeretném a gyermekek 
és a magam nevében megköszönni 
Pammer István Úrnak a VÍV Kas
télyszálló üzemeltetőjének, hogy a 
nagycsoportos óvodások úszás okta
tására a kastély uszodáját használatra 
átengedte.

• Szakítva a többéves hagyomá
nyokkal, ebben az évben csak a nagy
csoportos gyerekek zárták az évet 
évzáró műsorral. Evekkel ezelőtt már 
megfogalmazódott bennünk, hogy a 
felkészülés sok időt elrabol a gyere
kek játékidejéből, a hely kiválasztása 
is sok fejtörést okozott. Mindenkép
pen szerettük volna a gyerekek meg
szokott környezetében, az óvodában 
tartani, így az óvoda udvarára esett a 
választás. A következő szempont az 
volt, hogy a szülőket bevonjuk vala
milyen formában. A szülők készek 
voltak a közös ünneplésre, az előké
születekbe is bekapcsolódtak. A jó 
időben csak reménykedni tudtunk, az 
égi áldás azonban túl jóra sikerült: a 
kánikulai melegben ellenére minden
ki jól érezte magát. A gyerekek mű
sora után lehetőség nyílt a szülőknek 
az egymással való kötetlen beszélge
tésre.

• A gyereknapi programokat min
den óvónő a gyereked életkori sajá
tosságaihoz igazította. A kiscsoporto
sok az óvoda udvarán játszottak, a 
középső csoportosok Szombathelyre 
mentek kirándulni, a nagyok a 
vasszécsenyi focipályát vették birto
kukba ezen a napon. Szerettünk volna 
sátorokat is felállítani, de a kisebb 
méretű cserkészsátrakat nem kaphat
tuk meg, a magunk vásárolta kerti 
sátrunkat a szél egy pillanat alatt fel
kapta és eltörte. Programunkat úgy 
alakítottuk, hogy egész nap a szabad 
levegőn lehessünk. Délelőtt akadály
verseny volt, az ebédet is a szabadban 
ettük meg.

• Az óvodai beíratás június első 
hetében volt. A szülők 40 gyermeket 
írattak be, ami örvendetes, hiszen az 
intézmény nevelőire bízták legféltet
tebb kincsüket. Szerettünk volna 
minden igényt maradéktalanul kielé

gíteni, de sajnos a lehetőségeink kor
látozottak voltak. Hat kiscsoportos 
korú gyermeket kellett elutasítanunk 
helyhiány miatt úgy, hogy a szülőkkel 
megbeszéltük nehéz helyzetünket. A 
szülők megköszönték hozzáállásun
kat, megértették a nevelőtestület vé
leményét is, hogy a középsős korú 
gyermekek kerüljenek be az óvodába, 
ők két évet tölthetnek a közösségben 
az iskola megkezdése előtt. Vélemé
nyem szerint alapvető és legfontosabb 
annak a gyermeknek az óvodai elhe
lyezését biztosítani, akinek az édes
anyja elhelyezkedik, munkába áll.

• A szülők részéről megfogalma
zódott az iskola bővítésének igénye, 
így fogalmaztak: “a község kinőtte az 
óvodát”. Ez így igaz a jelenlegi hely
zetben, de vajon mit hoz a jövő? Nem 
lehet előre pontosan megjósolni, a 
gyermeklétszám emelkedését, vagy 
csökkenését. 1990-95 között voll 
olyan év, hogy a 75 férőhelyre csak 
56 gyereket írattak be. 1996-bn mái 
emelkedett a beírattok gyerekek szá
ma, ‘97-ben 33 fő volt, ‘98-ban pedig 
40 fo. A csoportbővítés és annak 
minden anyagi vonzata nem két évre 
szól, hanem az hosszú távú beruhá
zás. Az előzetes megfontolás azért is 
célszerű, nehogy az évek múltán az a 
helyzet álljon elő, hogy mit kezdjünk 
a bővítéssel.

• Egy tornaszoba kialakítására re
ális esélyt látunk, amelynek megvaló
sítási helyét a volt tüzelőtárolóból 
tervezzük. Az előzetes felmérések 
szerint az anyagi ráfordítás nem lesz 
tetemes, így megteremtődne annak a 
lehetősége, hogy olyan helyen tudná
nak szabadon mozogni az őszi, téli 
hónapokban a gyermekek, ahol külön 
erre a célra kialakított helyiség van. A 
tartásjavító tornát is ebben a helyi
ségben, nem pedig vándorolva lehet
ne az elkövetkezendő nevelési évek
ben folytatni.

• Tervünkhöz és a megvalósítás
hoz szeretnénk a két fenntartó és a 
szülők segítségét kérni és igénybe 
venni.

Némethné Fábsics Ildik* 
óvodavezető
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Elköszön a háziorvos
30 éve, 30 éves koromban lettem - Bényey doktor utó

daként - Vasszécseny körzeti - majd később házi-orvosa. 
Ennyi év alatt megismerhettem "~es megszerettem 
Vasszécseny és a körzethez tartozó Tanakajd, 
Csempeszkopács lakóit. Volt időszak, amikor szinte min
denkit személyesen ismertem. Talán nem is volt olyan 
otthon, amelyikben nem jártam volna. Nem csak testi 
bajokat ismertem meg, gyakran személyes gondokat, 
családi konfliktusokat is. Felejthetetlen tragédiákban is 
részt kellett vennem, hiszen ezt vállaltam.

Igyekeztem segíteni, gyógyítani. Természetesen 
számtalanszor kellett halottas ágy mellett állnom. Egyre 
nehezebben viseltem a kudarcokat. Nem mindegy, hogy 
hány éves korban , milyen körülmények között veszítet
tünk el valakit. Nagyon sok gyógyíthatatlan betegem 
emlékét, családja fájdalmát hordozom magamban.

Községeink hatalmasat fejlődtek három évtized alatt. 
Nagyon sok körülmény megváltozott. Sok új lakost már 
nem ismerek.

Eljárt felettem az idő. Az állandó készenléti szolgálat
tal járó feszültség, részben a korral együtt járó bajok is 
késztettek arra az elhatározásra, hogy 60 évesen nyugdí
jazásomat kéijem.

Eddigi életem felét Vasszécsenyben töltöttem. Fiaim 
született vasszécsenyiek. Most visszatekintve főleg faj- 
daltnas emlékek jutnak eszembe de ezek is szálak, amik 
idekötnek. így nyugdíjasként is'szeretnék élni.

Munkámban nagyon sok segítséget kaptam munkatár
saimtól, orvostársaimtól, feletteseimtől, községem min
denkori vezetőitől, sok lakójától és mindenek előtt a fele
ségemtől.
Hálával gondolok rájuk és megköszönöm nekik!

Képtelen vagyok mindenkitől személyes búcsút venni. 
Ezért is köszönöm, hogy soraimat az újság közli.

Dr. Németh Árpád

Találkozás a régi diáktársakkal
• Régi szép szokás, hogy a tavasz 

érkezésével egy időben a Vasszé
csenyi Általános Iskola évekkel, évti
zedekkel ezelőtt végzett tanulói újból 
iskolába jönnek. Ezeket a találkozó
kat nem kizárólag tavaszra szervezik 
a régi osztálytársak; gyakori, hogy a 
szeptemberi tanévkezdésre időzíte
nek, akkor jönnek össze, hogy emlé
kezzenek a gyerekkorra, az iskolára.

• Az 1977-ben végzettek 21 év 
elteltével, 1998. április 25-én talál
koztak. 17 órakor megszólalt az is- 
kolacsengő, amely annak idején na
ponta többször jelezte az órák kezde
tét és végét. Most másként szólt. 
Kedves, megható volt a hangja. Em
lékeket ébresztett. A csengőszóra a 
megjelentek felálltak, a hetesek je
lentettek osztályfőnöküknek, ahogy 

azt tették 11 évvel korábban iskolás
ként. Osztályfőnöküket és igazgató
jukat meleg szavakkal köszöntötték, 
akik meghatódva hallgatták és viszo
nozták a tiszteletet és a szeret etet ki
fejező szavakat.

• A köszöntők után osztályfőnöki 
órán vettek részt a megjelentek. Az 
osztályfőnök név szerint szólította 
volt tanítványait, akik röviden ismer
tették mi történt velük 11 év alatt. 
Büszkén mondták el valamennyien 
történetüket, őszintén mutatták be si
kereiket és nehézségeiket. Ugyanazt 
tette befejezésül osztályfőnökük és 
igazgatójuk is. Felszabadultan, a ta
lálkozás okozta örömmel vonultak az 
udvarra, hogy fénykép örökítse meg 
őket e szép napon.

• Öröm volt látni, hallani őket. 
Mennyi felejthetetlen, eltörölhetetlen 
diákköri emlék, élmény került elő, 
nem tudom. De azt tudom, hogy bő
séggel áradt a szó. Emlékeztek, emlé
keztettek immár felnőttként a gyer
mekkorra, amely szép volt és felejt
hetetlen. Hogy a legszebbek soha ne 
menjenek feledésbe, azt jól szolgálták 
a hajdan készült fényképek, melyeken 
örömmel fedezték fel önmagukat, ba
rátjukat, barátnőjüket, szüleiket, taná
raikat.

• Szokás szerint a találkozó részt
vevői közös vacsorán vettek részt, 
folytatva a meghitt, kötetlen beszél
getést, az emlékek felidézését. Zene
szó hívta táncba a fiatalokat, akik má
ris elhatározták, a 15 éves találkozót 
is meg fogják tartani.

A VasszécsenyiMűvelődésiházprogramja
Hétfő:
17°o_i8°o Filmvetítés gyerekeknek
15°°-1900 Játszóház (malomverseny, ügyességi 
játékok)
Szerda:
1 500-1900 Színjátszó kör

Csütörtök:

M^-IT00 Akvarisztika
lß^^O00 Természetgyógyászat
Szombat:
15°°_18°°: üvegfestés, ajándékkészítés
Vasárnap
indulás 140(): Ismerkedés a természettel (kerékpár és 
gyalogtúrák a környéken)

Vasszécsenyi Üzenet - Önkormányzati lap. Megjelenik havonként. 
Felelős kiadó: Varga Dezső polgármester Szerkesztő: Tóth Ferenc címzetes igazgató.
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